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Plats och tid Skräddaren Paragrafer §56 
 kl. 15:00-17:20 
  
Beslutande  Ingela Andreen (L) (ordförande) 

Lars-Ivan Gustafsson (S) (vice ordförande) 
Morgan Fredvi (S) 
Birgitta Carlsson (S) 
Britt Berggren (M) 
Björn Albinson (KD) 
Ellinor Silverberg (V) 
Anton Nilsson (M) ersätter Björn Källhult (C) 
Boris Jernskiegg (-) 

  
Ej tjänstgörande 
ersättare 

Martin Pehrsson (S) 
Roger Andersson (S) 
Ulla Dalén (MP) 

  
Övriga deltagare Jonas Sjölin (Förvaltningschef) 

Lovisa Björnsdotter (Avdelningschef VA) 
Peter Porss (Nämndsekreterare) 
Mika Lindberg (Avdelningschef Stab) 
Torvald Krantz (Strateg) 
Lars Bowald (Konsult projekt VA) 

  
Utses att justera Lars-Ivan Gustafsson (S) 
  
Justeringens plats och 
tid 

Protokollet justeras på distans. 

  
 

Sekreterare  
 Peter Porss 

Ordförande  
 Ingela Andréen (L)  

Justerande  
 Lars-Ivan Gustafsson (S)  
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.      
 
 

1



Tekniska nämnden 
Protokoll 
  
2024-10-07  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

 
§ 56 Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 
 

 

2



Tekniska nämnden 
Protokoll 
  
2024-10-07  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 56  2024.170 TEN   
Projektbudget nya Nolhaga reningsverk  
Ärendebeskrivning 
Nolhaga avloppsreningsverk är idag gammalt, uttjänt och i stort behov av ombyggnad. 
Reningsverket tar emot avloppsvatten från motsvarande ca 30 000 personer, men behöver 
uppgraderas för att möta en växande befolkning. För att klara framtida kapacitetsbehov samt 
skärpta krav på rening, arbetsmiljö, driftsäkerhet, energieffektivitet och kostnadseffektivitet, 
krävs en omfattande ombyggnation av reningsverket.  
  
Utredningar och förstudier under 2018-2019 kring reningsverkets upprustningsbehov 
mynnade ut i en upphandling av en totalentreprenad för ombyggnation av reningsverket. Ett 
partneringavtal tecknades med Peab Anläggning AB under 2020 och sedan dess har 
förprojektering i form av programhandling och systemhandling genomförts i samverkan.  
  
Ombyggnationen av Nolhaga reningsverk innefattar upprustning av verkets samtliga delar 
(mekanisk, kemisk och biologisk rening samt slambehandling). Ombyggnationen kommer att 
ske under pågående drift.  
  
Nu har projektet nått det skede där tillräckligt mycket underlag finns framme för att kunna 
bedöma vad en ombyggnation kommer att kosta. 
  
Beredning 
Förvaltningen har i skrivelse den 30 september lämnat följande yttrande: 
Det är förvaltningens bedömning att en ombyggnation av Nolhaga reningsverk är nödvändig 
och att underhållet inte kan skjutas fram längre.  
  
Förvaltningens förslag: 
Investeringsbudget på 2 500 miljoner kronor (2,5 miljarder kronor) för ombyggnationen av 
Nolhaga reningsverk godkänns. Budgeten omfattar alla moment från förstudie och 
projektering till byggnation och färdigställande av nytt avloppsreningsverk. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Boris Jernskiegg (obunden) föreslår att ärendet återremitteras till förvaltningen med 
motiveringen: 
Här blir vi politiker tagna på sängen. Man har tidigare kommunicerat att en ny anläggning 
skulle kosta i runda tal 400 000 000 :- 
Nu när vi ska ta beslutet om projekteringsbudget har kostnaden hamnat på 2 500 000 000 :-, 
en ökning med drygt två tusen miljoner kronor! 
Tidigare har vi fått en genomgång av tjänstemän som utan budgetredovisning påstått att en 
anslutning till GRYAB skulle bli sämre och i stort sett lika dyr. Redovisning av kostnaden i 
kronor och ören har man inte presenterat. En rejäl kostnadsberäkning saknas. 
För att kunna ta ett beslut förutsätts en liknande utredning för alternativa lösningar som 
dessutom tar bort lukt och är bättre för miljö och klimat. 
Som politiker måste man se alla alternativ och vad det skulle innebära, inte minst med 
hänsyn till kommunens skattebetalare och deras privata ekonomi. 
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Ingela Andréen (L) föreslår att ärendet avgörs idag. 
Lars-Ivan Gustafsson (S) föreslår bifall till Ingela Andréens (L) förslag 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet skall avgöras idag eller om det ska återremitteras och finner 
att nämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
  
Ordföranden frågar om nämnden bifaller förvaltningens förslag och finnar att den gör så. 
 

Beslut 
Investeringsbudget på 2 500 miljoner kronor (2,5 miljarder kronor) för ombyggnationen av 
Nolhaga reningsverk godkänns. Budgeten omfattar alla moment från förstudie och 
projektering till byggnation och färdigställande av nytt avloppsreningsverk. 
  
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Investeringsbudget på 2 500 miljoner kronor (2,5 miljarder kronor) för ombyggnationen av 
Nolhaga reningsverk fastställs. Budgeten omfattar alla moment från förstudie och 
projektering till byggnation och färdigställande av nytt avloppsreningsverk. 
  
Bilaga 
Projektbudget – Nya Nolhaga reningsverk 
  
  
Reservation 
Boris Jernskiegg (obunden) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
  
Protokollsanteckning 
Boris Jernskiegg (obunden) lämnar följande protokollsanteckning: 
Kommunen har beslutat om ett nytt kommunhus i Kabom, vilken i detta nu håller på att 
byggas om för att tillgodose det kommunala behovet av lokaler. Rådhusets framtid är oklar 
men minskad verksamhet i huset torde vara självklart med ett nytt förvaltningscentrum i 
grannkvarteret. 
  
Att då projektera en gubbhylla i renhållningsverket på grund av möjligheten till lyxig utsikt 
över Mjörn för invånarnas folkvalda politiker, är inte bara stötande för kommunens 
skattekollektiv utan dessutom en onödig pålaga som förfular området än mer och höjer en 
redan hög byggnad ytterligare. 
  
Ingen vet vad en eventuell konferensanläggning ska användas till, eller vem som ska ha 
tillgång till den. Behovet finns inte. Det är sannolikt att den kommer att stå tom större delen 
av tiden och att de lokaler vi redan har i Utbildningens hus och andra ställen inte utnyttjas 
fullt ut. Underhåll och bemanning samt kostnader för förflyttning mellan arbetsplatser och 
utökat behov av parkering, underhåll med mera, kommer att bli ännu en onödig kostnad att 
lägga till kommunens redan ansträngda ekonomi som ju har stora framtidsutmaningar och en 
växande underhållsskuld. Det vore oansvarigt och faktiskt omoraliskt att ens föreslå en 
sådan anläggning i projektet, bara för att upphöjda politiker ska kunna se ner på 
kommuninvånarna. 
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Kostnaden på tvåtusen femhundra miljoner kronor är nytt för politiken inför beslutet om 
budget. Tidigare har det pratats om fyrahundra miljoner! 
  
När det gäller den faktiska ekonomin har vi dessutom inte fått se en liknande uträkning 
angående eventuell anslutning till GRYAB. För att ta ett beslut som gör Alingsås till en 
mycket mindre attraktiv kommun med en skyhög VA-taxa, när vi redan har en historiskt sett 
hög skatt, gör att alla stenar måste lyftas och alla lösningar granskas med ekonomiska 
förtecken. 
  
En fråga av denna dignitet bör givetvis föregås av en folkomröstning där väljarna får ge sin 
syn på framtidens VA-lösning. Diskussioner behövs i det offentliga rummet. 
 

Expedieras till  
KS/KF 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till tekniska nämnden - Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 
• PM - Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 
• Frågor och svar - Projektbudget nya Nolhaga reningsverk 

 

Paragrafen är justerad 
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